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ကမၻာ့ေရႊေစ်း              = ၁၃၁၅ /-US$ 

  ျမန္မာ့ေရႊေစ်း               = ၁၀၅၈၀၀၀/က်ပ္ 

  ေဒၚလာေစ်း                = ၁၅၁၃/က်ပ္ 

  CBM Rate              = ၁၅၂၂/က်ပ္ 

  ယူရုိ တစ္ယူရုိ    = ၁၇၄၁.၂ က်ပ္  

  စကၤာပူတစ္ေဒၚလာ       = ၁၁၂၆.၅က်ပ္ 

  စတာလင္ေပါင္တစ္ေပါင္  = ၁၉၉၂.၈က်ပ္ 

  ဂ်ပန္ယန္းတစ္ရာ        = ၁၃၉၃.၁က်ပ္ 

  ၾသစေၾတးလ်တစ္ေဒၚလာ = ၁၀၉၄.၅ က်ပ္ 

  တ႐ုတ္ယြမ္ (တစ္ယြမ္)   = ၂၂၆.၆၁က်ပ္ 

  အိႏိၵယ႐ူပီး (တစ္႐ူပီး)    = ၂၁.၃၀၇က်ပ္ 

  ကုိရီးယား၀မ္တစ္ရာ      = ၁၃၆.၂၄က်ပ္ 

  မေလးရွားရင္းဂစ္          = ၃၇၀.၇၂က်ပ္ 

  ထုိင္းဘတ္တစ္ဘတ္       = ၄၈.၄၄၈က်ပ္ 
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ျမန္မာႏုိင္ငံမွာစက္႐ုံဖြင့္ၿပီး လုပ္ငန္းတုိးခ်ဲ႔မယ့္ Vinamilk 
ဗီယက္နမ္အေျခစုိက္ ႏု႔ိထြက္ပစၥည္း ထုတ္လုပ္ေရးကုမၸဏီ Vinamilk ကေတာ့ 
ယခုႏွစ္ ၂၀၁၉ မွာ ျမန္မာႏိုင္ငံမွာ ယင္းရဲ႕ပထမဆုံး ႏို႔ထြက္ပစၥည္းထုတ္
စက္႐ံုတစ္႐ုံကုိ ဖြင့္လွစ္ေတာ့မွာျဖစ္တယ္လို႔ ယင္းကုမၸဏီနဲ႔နီးစပ္သူတစ္ဦးက 
ေျပာပါတယ္။ Vinamilk အေနနဲ႔ ယင္းရဲ႕ ထုတ္ကုန္ေတြအေပၚ ၀ယ္လုိအား 
ျမင့္တက္လာေနမႈကို ျဖည့္ဆည္းေပးႏိုင္ဖုိ႔အတြက္ ယခုလုိ စက္႐ံုဖြင့္လွစ္လုပ္ကုိင္ 
ဖို႔ စီစဥ္ရျခင္းျဖစ္ေၾကာင္းသိရပါတယ္။ 
ျမန္မာစက္႐ံုဖြင့္လွစ္မႈကေတာ့ Vinamilk ကုမၸဏီအတြက္ အာဆီယံေဒသ 
ေစ်းကြက္တြင္း ဒုတိယေျမာက္ အေျခခ်မႈလည္းျဖစ္လာဖို႔ရိွေနပါတယ္။ ျမန္မာ 
မတိုင္မီတုန္းေတာ့ Vinamilk အေနနဲ႔ ကေမၻာဒီးယားမွာ ပထမဆံုးစက္႐ုံတစ္ခုကို 
ဖြင့္လွစ္လုပ္ကုိင္ေနခဲ့တာျဖစ္ပါတယ္။ 
ဒါ့အျပင္ အျခားေသာ အာဆီယံ ႏိုင္ငံတစ္ခုျဖစ္တဲ့ အင္ဒုိနီးရွားမွာလည္း 
ဖက္စပ္လုပ္ငန္းထူေထာင္ဖို႔ Vinamilk အေနနဲ႔ေဆြးေႏြးမႈေတြ လုပ္ေနတယ္လုိ႔ 
သိရပါတယ္။ 
အလားတူ ယင္းရဲ႕ႏိုင္ငံရပ္ျခားလုပ္ငန္းအစီအစဥ္ေတြကို အားေကာင္းေစဖို႔ 
အတြက္ အဆိုပါႏုိ႔ထြက္ပစၥည္းထုတ္ လုပ္ငန္းစုအေနနဲ႔ ယခုႏွစ္အတြင္း တ႐ုတ္ 
ေစ်းကြက္ထဲ ၀င္ေရာက္သြားဖို႔ရွိေနတယ္လုိ႔သိရပါတယ္။ 
Source: https://asia.nikkei.com/…/Vinamilk-to-launch-Myanmar-factor… 
SFJ Strategy First Journal 
 
တရတ်ကန်သည်အဝင်နည်းလိ ့ ကျာက်စိမ်းလိင်းစ အ ရာင်းအဝယ် 

ပိမိကျဆင်း 
တရတ်ကနသ်ည်အဝင်နညး်လိ ့ ကျာက်ဝိင်းအ ရာင်းအဝယ ် ဈးကွက် 
မှာ    ဒီရက်ပိင်း  ကျာက်စိမ်းအ ရာင်းအဝယ် ကျဆင်းတယ် 
လိ ့    ကျာက်ဝိင်းက  ကျာက်စိမး်ဝယ် ရာင်းပွဲစားအချို က့ ြပာပါတယ်။ 
တရတ်နှစ်ကူးရှိ နလိ ့ ဝယ်လက်တရတ်အများစ     ြပန်သာွးကတာ ကာင့် 
လတ်တ လာ ဈးကွက်မှာ     ဝယ်ယူသူ လျာ့နည်းသာွးတယ်။ သည်အတွက် 
အ ရာငး်အဝယ် ကျဆင်းတာြဖစ်တယ်လိ ့ဝယ် ရာင်းအချို က့  ြပာပါတယ်။ 
တရတ်ဝယ်လက် ကျာက်စိမ်းကန်သည် အ ရအတွက်နည်းလာလိ ့ အ ရာငး် 
အဝယ ် သိသိသာသာ လျာ့ပါးသွားခဲ့တဲ့အြပင်    လက်ရိှရှိတ့ဲ     ကန်သည် 
အချို က့လည်း အဝယ်ရပ်ထားတဲ့အတွက် ကျာက်စိမ်းလိင်းစ အ ရာငး်အဝယ် 
ဈးကွက်  ဟာ အ ရာင်းအဝယ်ပိမိကျဆင်း နတာလိသ့ိရပါတယ်။ 

 အာက် ကျာက်သမား တွက တာ့ မြဖစ်မ န    ဝမ်းစာအတွက်     လပ်ကိင် 
ရာင်းဝယ် နရ ပီး တာ ့     လက်ကီးသမား တွက တာ ့     ထိန်း ရာင်း 
ထိန်းဝယ်ပစမျို းနဲသ့ွားတယ်၊   ဈးကွက်က နှစ်ကူး ပီးမှ အလားအလာ 
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ြပန် ကာင်းနိင်မယ်လိ ့ ကျာက်ဝိင်းက     ဝါရင့် ကျာက်စိမ်းဝယ် ရာင်း လပ်ငန်းရှင်တစ်ဦးက ြပာပါတယ်။ 
ကျာက်ဝိင်းမှာ  အ ရာင်းအဝယ်ကျ ဆင်းလာတာနဲအ့မ      ကျာက်ဝငိး်အတွင်း လာ ရာက် ရာင်းဝယ် နက 
တဲ့     ဒသခဝယ် ရာင်းပွဲစားအ ရအတွက်ကလည်း     လျာ့နည်းသွားတယ်။     ယခင်က    ကျာက ်ဝိင်းအတွင်း 
ဝင်ထွက်သွားလာ ရာင်းဝယ်ကတဲ့ ကျာက်စိမ်းဝယ် ရာင်း ပွဲစားအ ရအတွက်ဟာ     ၂၀,ဝဝဝ     ဝန်းကျင်ရှိမယ်လိ ့
ခန်မ့ှန်း ရပီး   ယခရက်ပိင်းမှာ   လူဦး ရ ၁၀,ဝဝဝ ဝန်းကျင်သာရှိမယ်လိ ့ ကျာက်စမိး်ဝယ် ရာင်းပွဲစား 
အချို က့   ခန်မ့ှန်း ြပာဆိပါတယ်။ 
မဟာ အာင် ြမ ကျာက်ဝိင်း     စတင်ဖွင့်လှစ်ချနိ်     ၂ဝဝဝ ြပည့်နှစ်က န လကရိှ်အချိန်အထိ ၁၉     နှစ်တာကာလ 
အတွင်း ကျာက်ဝိင်းရဲ  ့ လက်ရှိအ ရာင်းအဝယ်အ ြခအ နဟာ ဈးကွက် ကာင်းမွန်ြခင်း မရှိ သးဘဲ     ကျဆင်းတဲ့ 
အ နအထားမှာ ရာက်ရှိ နတယ်။ ယခထက်ပိမိ ဈးကွက် ကျဆင်းလာပါက   အ ြခခ ကျာက်စိမ်း လပ်ငန်း 
သမား တွရပ်တည်ဖိ ့ခက်ခဲလာမှာကိ    ကျာကစ်မိး်ဝယ် ရာငး်လပင်နး်သမား တကွ စိးရိမ် နပါတယ်။ 
Source: https://www.kumudranews.com/news-32120?fbclid=IwAR2lYsKjwOU1 
oa47IbBoa FPEqT3tew6RnkNROuQzYo-vflAusIM7svqrVsA 
  နယ်ပယ်စရင်းနီှးြမုပ်နှမယ့် AMGF အဖဲွ  ့ စတင် ပီ 

 
 
စင်ကာပူနိင်ငမှာ မှတပ်တင်ထားတ့ဲ Ascent Capital က နိင်ငတကာ အဖဲွအ့စည်း တွနဲ ့အာဆယီမဟာဗျူဟာ 
ရင်းနှီးြမုပ်နှသူ တွ ထည့်ဝင်ရင်းနှီးထားတဲ့      Ascent Myanmar Growth Fund (AMGF) ကိ စတင် ပီ 
ြဖစ်ပါတယ်။ AMGF အ နနဲ ့ ြမန်မာနိင်ငမှာ စားသးသူနဲသ့က်ဆိင်တဲ့လပ်ငန်း တွ၊ ပညာ ရး၊ ဘ ာ ရး 
ဝန် ဆာင်မ၊ ကျန်းမာ ရး၊ နည်းပညာ၊ မီဒီယာနဲ ့ဆက်သွယ် ရးက တွက ကမ္ဗဏီ တွကိ    အဓိကထားရင်းနှီး 
ြမုပ်နှမနဲ ့စီးပွား ရးလပ် ဆာင်ရာမှာ အာင်ြမင်မမှတ်တမ်း ကာင်း တွ ရရှိထားတဲ့ အဖဲွအ့စညး် တွ၊ ကမ္ဗဏီ တွနဲ ့
ပဂ္ဂလိကရငး်နီှးြမပ်နှသူ တွ ပါဝင်ရင်းနှီးထည့်ဝင်ထားပါတယ်။ 
ရင်းနှီးြမုပ်နှသူ တွမှာ Temasek, အာရှဖွ ဖ့ိုး ရးဘဏ်  (ADB)  နဲ ့JB Summit Holding      တိ ့ပါဝင်ပါ တယ်။   
အဓိက ရင်းနီှးြမုပ်နှသူ တွမှာ ြမန်မာနိင်ငက အ အာင်ြမင်ဆး ကမ္ဗဏီ တွအနက်တစ်ခြဖစ် ပးီ    ဂရန်း 
ရွိုင်ရယ် ဝီစကီအမှတ်တဆိပ်ရဲ  ့ ပိင်ရှင်ြဖစ်တဲ့  Myanmar  DistilleryCompany     (MDC Group) ရဲ  ့တည် ထ
ာင်သူနဲ ့ တဲွဖက်ဥက္က ြဖစ်သူဦး အာင်မိး ကျာ်၊ MDC Group ရဲ  ့ တွဲဖက်တည် ထာင်သူနဲ ့Asia 
Resource Corporation ရဲ  ့ဥက္က ြဖစ်သ ူစင်ကာပူနိင်ငက    Mr.Tony Chew တိြ့ဖစ်ပါတယ်။ Mr.Tony Chew 
ဟာ  အာဆီယရှိဖွ ဖ့ို းဆဲ ဈးကွက်ထဲမှာ     ရင်းနှီးြမုပ်နှမနဲလ့ပ်ငန်း တွလပ် ဆာင် ပီး အာင်ြမင်မ တွရရှိခဲ့ 
ပါတယ်။ ြမန်မာနိင်ငမှာ ရင်းနှီးြမုပ်နှမြပုလပ်လာတာလည်း နှစ် ပါင်း ၂၀ ကာခ့ဲ ပီြဖစ်ပါတယ်။ 
ြမန်မာနိင်ငရဲ  ့ ထိပ်တန်းစီးပွား ရးလပ်ငန်းရှင်တစဦ်းြဖစ်တဲ့ ဦး အာင်မိး ကျာ်က     ြမန်မာနငိ်ငက ကမ္ပဏီ တွ 
တိးတက် အာင်ြမင်လာ စဖိ ့AMGF အ နနဲ ့     တစ်ဖက်တစ်လမ်းက  ကူညီ ပးနိင်လိမ့်မယ်လိ ့ယကည်မိပါတယ် 
လိ ့ ြပာပါ တယ်။ AMGF ကိ  Ascent  Capital  က တာဝန်ယူစီမခန်ခ့ွဲ ပီး စင်ကာပူနိင်ငသား Lim Chong 
Chong နဲ ့မ လးရှားနိင်ငသား Pneh Tee  Keong တိက့ တည် ထာင်ခဲ့ပါတယ်။      
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တည် ထာင်သူ တွမှာ ြမန်မာ၊ တရတ်၊ စင်ကာပူနဲ ့ မ လးရှားနိင်ငတိက့ ပဂ္ဂလိက ရှယ်ယာရင်းနှီးြမုပ်နှမ 
တွ၊ ကာ်ပိရိတ်ဘ ာ ရးစီမခန်ခ့ွဲမ၊ အတိင်ပင်ခလပ်ငန်းနဲ ့အကးီတနး် အမ ဆာင်အရာရှိ ရာထူး နရာ တွမှာ 
ဆယ်စ ပါင်းများစွာလပက်ိင်ထားတဲ့ အ တွအ့ကု တွရှိကပါတယ်။ 
Temasek နဲ ့ ADB လိ ရင်းနှီးြမုပ်နှသူ တွနဲ ့ ကမ္ဘာတစ်ဝှမ်းစီးပွား ရးက အမျို းမျို းမှာ    အာင်ြမင်မရထားတဲ ့
သူ တွဆီ            ထာက်ပ့မ တွရရှိထားတယ်။  ဘ ာ ရး ထာက်ပ့ြခင်းမက   ကမ်းကျင်မစီမခန်ခ့ွဲမနဲ ့ကမ္ဘာအနှ ့
ကွန်ရက် တွကိ အသးြပုထားတ့ဲ ရင်းနှီးြမုပ်နှမဟာ ြမန်မာနိင်ငကမ္ဗဏီမှ ကာင်းမွန် အာင် ကူညီ ဆာင်ရွက် ပးနိင် 
မှာြဖစ် ကာငး် Ascent Capital       တည် ထာင်သ ူManaging Patner ြဖစ်သ ူLim Chong  Chong က ြပာ 
ပါတယ်။ 
Source:HTTPS://WWW.KUMUDRANEWS.COM/NEWS-32138 
 

ေရွးေဟာင္းၿမိဳ႕မ်ားပုိင္ဆုိင္၍  ခရီးသြားလုပ္ငန္းမ်ားတြင္ လာေရာက္ရင္းႏီွးျမႇဳပ္ႏံွရန္ မႏၲေလးတိုင္းဝန္ႀကီးခ်ဳပ္ေျပာ 
ျမန္မာႏိုင္ငံ၏ ပထမဆုံးမင္းဆက္မ်ား တည္ေထာင္သည့္ ပုဂံႏွင့္ကုန္းေဘာင္မင္းဆက္၏ ေနာက္ဆုံးၿမိဳ႕ျဖစ္သည့္ 
မႏၲေလးၿမိဳ႕ကုိ မႏၲေလးတုိင္းေဒသႀကီးက ပိုင္ဆုိင္ထား၍ ခရီးသြားလုပ္ငန္းမ်ား တုိင္းေဒသႀကီးအတြင္း လာေရာက္ရင္းႏွီး 
ျမႇဳပ္ႏံွရန္ ဇန္နဝါရီ ၂၈ ရက္က က်င္းပသည့္ Invest Myanmar Summit 2019 ၌ မႏၲေလးတိုင္းေဒသႀကီး ဝန္ႀကီးခ်ဳပ္ 
ေဒါက္တာေဇာ္ျမင့္ေမာင္ကေျပာသည္။ 
ယဥ္ေက်းမႈခရီးသြားလုပ္ငန္းက႑မွာ ရင္းႏွီးျမႇဳပ္ႏွံလို႔ရပါတယ္။ ျမန္မာႏုိင္ငံကုိ တည္ေထာင္ခဲ့တဲ့ ပထမဦးဆံုး မင္းဆက္ 
ပုဂံဟာ မႏၲေလးတုိင္းမွာရွိတယ္။ အဂၤလိပ္ကုိလုိနီလက္ေအာက္ေရာက္သြားတဲ့ ေနာက္ဆုံးကုန္းေဘာင္ဆက္ကလည္း 
မႏၲေလးတိုင္းမွာရွိေၾကာင္း၊ ထုိ႔အျပင္ မႏၲေလးတုိင္းအတြင္း ျဒပ္မဲ့ယဥ္ေက်းမႈ ၃၀၀ ေက်ာ္ရွိၿပီး ယင္းအနက္ ေရႊမ်က္ပါး 
လုပ္ငန္း၊ ေရႊခ်ည္ထုိးလုပ္ငန္းစသည့္တုိ႔ပါဝင္၍ ယဥ္ေက်းမႈအေျချပဳခရီးသြားလုပ္ငန္းအတြက္ ရင္းႏွီးျမႇဳပ္ႏွံႏိုင္ေၾကာင္း၊ 
မႏၲေလးတိုင္းသည္ ျမန္မာႏုိင္ငံအလယ္ပိုင္း၌တည္ရွိၿပီး  အင္အားႀကီးႏုိင္ငံမ်ားျဖစ္သည့္ တ႐ုတ္ႏွင့္အိႏၵိယႏုိင္ငံတုိ႔၏ အ 
လယ္တြင္ရွိေနသည္။ ထုိ႔ေၾကာင့္မႏၲေလးတိုင္းသည္ အနာဂတ္တြင္ရင္းႏွီးျမႇဳပ္ႏံွရန္ အေကာင္းဆုံးၿမိဳ႕ျဖစ္ေၾကာင္း ေဒါက္တာ 
ေဇာ္ျမင့္ေမာင္ကေျပာသည္။ 
မႏၲေလးၿမိဳ႕သည္ အာဆီယံႏုိင္ငံမ်ားႏွင့္ ခ်ိတ္ဆက္ႏုိင္ၿပီး ေရေၾကာင္းျဖင့္လည္း ကုန္သြယ္ႏုိင္သည္ဟု ၎ကဆိုသည္။ 
ထုိ႔အျပင္ မႏၲေလးၿမိဳ႕ရိွ တံတားဦးေလဆိပ္သည္ အေရွ႕ေတာင္အာရွတြင္ ေလယာဥ္ေျပးလမ္း အရွည္ဆုံးေလယာဥ္ကြင္း 
ျဖစ္ၿပီး လက္ရွိ၌ ဂ်ပန္အကူအညီျဖင့္ အဆင့္ျမႇင့္ေနသည္။ ထုိေလဆိပ္သည္ တစ္ႏွစ္လွ်င္ ခရီးသည္သုံးသန္းကုိ 
ဝန္ေဆာင္မႈေပးႏိုင္၍ ဝင္ေရာက္ရင္းႏွီးျမႇဳပ္ႏံွရန္ ေဒါက္တာေဇာ္ျမင့္ေမာင္ကဆိုသည္။ မႏၲေလးတိုင္းတြင္ လူဦးေရ ၁ ဒသမ 
၄ သန္းရွိၿပီး ၆၈ ရာခိုင္ႏႈန္းသည္ အလုပ္လုပ္ႏိုင္သည့္ အရြယ္မ်ားျဖစ္၍ လုပ္သားအင္အား အဆင္သင့္ရွိသည္ဟု ၎ကဆုိ 
သည္။ 
လက္ရွိတြင္ မႏၲေလးတုိင္း၌ ႏိုင္ငံျခားရင္းႏွီးျမႇဳပ္ႏံွမႈလုပ္ငန္း ၇၀ ေက်ာ္ရွိၿပီး ေဒၚလာ ၅ ဒသမ ၇ ဘီလီယံဖိုးရွိသည္။ 
ရင္းႏွီးျမႇဳပ္ႏွံထားသည့္လုပ္ငန္းမ်ားသည္ စက္မႈလက္မႈ၊ ခရီးသြားစြမ္းအင္ႏွင့္အုိင္တီက႑တုိ႔ျဖစ္သည္။ သို႔ေသာ္ 
စိုက္ပ်ိဳးေရးတြင္ ရင္းႏွီးျမႇဳပ္ႏွံသူမရွိ၍ ထိုက႑၌လည္း ရင္းႏွီးျမႇဳပ္ႏံွရန္ ဝန္ႀကီးခ်ဳပ္က ဖိတ္ေခၚသည္။ 
Source: http://www.7daydaily.com/story/148699 
 

၂၀၁၉မွာလည္း ၾကက္ဥေဈးႏႈန္း မူလအတုိင္း ရပ္တည္ေနႏုိင္ 
 
မႏၲေလးၿမိဳ႕ ၾကက္ဥေဈးကြက္မွာ  ၿပီးခဲ့တဲ့အပတ္က တစ္ပိႆာ က်ပ္ 
၁၆ဝဝ ရွိခဲ့ရာက သည္အပတ္မွာေတာ့ တစ္ပိႆာကုိ က်ပ္ ၁ဝဝ 
ျမင့္တက္လာခဲ့ၿပီး အတက္ေဈးနဲ႔ၿငိမ္ေနႏုိင္မယ္လုိ႔ ၾကက္ဥ ၊ ၾကက္သား 
ေမြးျမဴထုတ္လုပ္ ေရာင္းခ်သူမ်ားအသင္းက သိရပါတယ္။ 
ၾကက္ဥေဈးႏႈန္းက ဒီေန႔တစ္ပိႆာကုိ ၂၇ဝဝ  ၿပီးခဲ့တဲ့ တစ္ပတ္ 
ေလာက္က ၁၆ဝဝ ေပါ့ ေဈးတက္လာတယ္ေပါ့၊ ေနာက္ၿပီး ပြဲေတြ 
လမ္းေတြမ်ား အသံုးအစြဲေတြ မ်ားတဲ့အခါက်ေတာ့ ေဈးတက္လာ 
ေၾကာင္း ဗဟိုေမြးျမဴေရးအဖြဲဲ႕ခ်ဳပ္ ဒုဥကၠ႒ (၃)က ေျပာပါတယ္။
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မႏွစ္က တ႐ုတ္ဘက္မွာ ၾကက္ငွက္တုပ္ေကြးျဖစ္ပြားသြားတာေၾကာင့္ တ႐ုတ္ျပည္ရဲ႕ ၾကက္ဥလုိအပ္ခ်က္ဟာ အခုထိ 
အစားမျဖည့္ႏိုင္ေသးတဲ့အတြက္ ျမန္မာႏိုုင္ငံကေန ဝယ္ယူေနဆဲပဲျဖစ္တယ္လို႔ သိရပါတယ္။ မန္းတိုင္းဥကၠ႒ ေဒါက္တာ 
ေနသူရိန္က ေက်ာက္မဲကေန တ႐ုတ္ျပည္ဘက္ကိုလဲ ပုံမွန္ထြက္ေနတယ္၊ တ႐ုတ္ဘက္မွာ ၾကက္ငွက္တုပ္ေကြး 
ျဖစ္သြားတာေတြက သူတုိ႔က အစားျပန္မျဖည့္ႏိုင္ေသးဘူး၊ ျမန္မာဘက္ကေန  ၾကက္ဥက ေန႔စဥ္ေန႔စဥ္ နည္းနည္းစီ 
ျပန္ဝယ္ၿပီးေတာ့ျဖည့္ေနရတုန္းပဲ၊ ယူတုန္းပဲေပါ့၊ ၾကက္ဥေဈးကေတာ့ ေလာေလာဆယ္ၿငိမ္ေနတာေပါ့၊ ၂၀၁၉ ခုႏွစ္မွာလဲ 
ဒီတုိင္းပဲေကာင္းေနႏိုင္တယ္လုိ႔ ေျပာပါတယ္။ 
တစ္ပိႆာကုိ က်ပ္ ၂၆ဝဝ နဲ႔ ၂၇ဝဝ ေလာက္မွာရွိေနတယ္ဆုိရင္ ေမြးျမဴသူေတြအေနနဲ႔လည္း အဆင္ေျပသလုိ 
စားသုံးသူေတြအေနနဲ႔လည္း အဆင္ေျပႏုိင္တယ္လုိ႔ သိရပါတယ္။ တစ္ပိႆာကုိ ၾကက္ဥ ၂၇ လံုး ေလာက္ပါတတ္ၿပီး 
တစ္ပိႆာကုိ ၂၇ဝဝ က်ပ္ ေဈးႏႈန္းရွိေနမယ္ဆုိရင္ ေဖာက္သည္ေဈးႏႈန္းတစ္လံုးကုိ က်ပ္ ၁ဝဝ ေလာက္က်သင့္မွာ 
ျဖစ္ပါတယ္။ ထုိင္းဘက္က ၾကက္ဥေတြလ ဲ ျပည္တြင္းကုိဝင္ေနတာေၾကာင့္ အခုထက္ေဈးႏႈန္းက်ဆင္းၿပီး ထုတ္လုပ္မႈ 
စရိတ္ေအာက္ကို အဆမတန္ေရာက္သြားမယ္ဆိုရင္ေတာ့ ျပည္တြင္းၾကက္ေမြးျမဴေရးဟာ အမ်ားႀကီးယိုင္နဲ႔ သြားႏိုုင္ 
တယ္လုိ႔သိရပါတယ္။ ေမြးျမဴသူေတြအေနနဲ႔ ထုိက္သင့္တဲ့ အျမတ္အစြန္းရမွ ေနာက္ထပ္ရင္းႏွီးျမဳပ္ႏွံမႈ လုပ္ႏိုင္မွာ 
ျဖစ္တယ္လုိ႔ ျမန္မာႏိုင္ငံေမြးျမဴေရးအဖြဲ႕ခ်ဳပ္မႏၲေလးတုိင္းေဒသႀကီး ဥကၠ႒ ဒါက္တာေက်ာ္ထင္ကဆုိပါတယ္။ 
Source: www.phothutaw.com 
 

ရခုိင္ျပည္နယ္တြင္ အဝယ္နည္း၍ အုတ္ဖုတ္လုပ္ငန္းအခ်ိဳ႕ ရပ္ဆိုင္းထားဟုဆုိ 
 

ေဆာက္လုပ္ေရးကုမၸဏီမ်ားက အဝယ္မရွိသျဖင့္ ေတာင္ကုတ္ၿမိဳ႕နယ္ 
တြင္ အုတ္အေရာင္းအဝယ္နည္းေနၿပီး အုတ္ဖုတ္၏လုပ္ငန္း အခ်ိဳ႕ 
လုပ္ငန္းရပ္ဆိုင္းထားရသည္ဟု အုတ္ဖုတ္လုပ္ငန္း လုပ္ကုိင္သူအခ်ိဳ႕က 
ေျပာသည္။ ယခုႏွစ္အတြက္ ၿမိဳ႕နယ္မ်ားတြင္ အစိုးရအေဆာက္အအံု 
ေဆာက္လုပ္မႈနည္းပါးျခင္းေၾကာင့္ ေဆာက္လုပ္ေရးကုမၸဏီမ်ားက 
အုတ္အဝယ္နည္းျခင္းျဖစ္သည္။ အဓိကေဆာက္လုပ္ေရးကုမၸဏီေတြကို 
အားထားၿပီးေတာ့ အုတ္ဖုတ္ရတယ္။ ဒီႏွစ္မွာကုမၸဏီေတြက အမွာမရွိတဲ့ 
အတြက္ အုတ္မဖုတ္ျဖစ္ဘူး။ ရခိုင္မွာလည္း တျဖည္းျဖည္းလုပ္ကိုင္ 

စားေသာက္ဖုိ႔ အလုပ္မရွိသလုိျဖစ္လာေၾကာင္း ေတာင္ကုတ္ၿမိဳ႕နယ္ ကင္းေတာင္ေက်းရြာ၌ အုတ္ဖုတ္လုပ္ငန္းလုပ္ကိုင္သူ 
ဦးေက်ာ္ေက်ာ္ထြန္းကေျပာသည္။ ရခုိင္ျပည္နယ္တြင္ အုတ္ဖုတ္လုပ္ငန္း လုပ္ကုိင္သူအမ်ားစုသည္ အစိုးရအေဆာက္အအုံ 
ေဆာက္လုပ္သည့္ကုမၸဏီမ်ားကို အဓိကအားထားေနရၿပီး ျပင္ပအေဆာက္အအုံေဆာက္လုပ္မႈနည္းပါးေၾကာင္း 
ေဆာက္လုပ္ေရးကုမၸဏီတစ္ခုမွ တာဝန္ရွိသူ တစ္ဦးကေျပာသည္။ လက္ရွိတြင္ ေတာင္ကုတ္ၿမိဳ႕နယ္၌ အုတ္တစ္ခ်ပ္ က်ပ္ 
၁၁၀ ေဈးရွိၿပီး ယခင္ႏွစ္ေဈးအတုိင္း အေျပာင္းအလဲမရွိေၾကာင္း အုတ္ေရာင္းသူမ်ားကေျပာသည္။ 
Source: http://www.7daydaily.com/story/148700 
 

ကမၻာစီးပြားေရးအရ အင္တုိက္အားတုိက္ တက္ၾကြမႈအ႐ိွဆုံးၿမဳိ႕ေတြထဲမွာ                            
ထုိင္း၊ ဗီယက္နမ္၊ ဖိလစ္ပုိင္တုိ႔က ၿမိဳ႕ႀကီးေတြပါ၀င္ေန  

စီးပြားေရးအရ အင္တိုက္အားတုိက္ရွိၿပီး တက္ၾကြမႈအ႐ွိဆုံးေသာ ကမၻာ့ၿမိဳ႕ႀကီးမ်ား ၂၀ စာရင္းမွာေတာ့ အာဆီယံေဒသ
က ႏိုင္ငံတစ္ခ်ဳိ႕ရဲ႕ ၿမိဳ႕ႀကီးေတြပါ၀င္ေနလ်က္ရွိပါတယ္။ အေမရိကန္ အိမ္ၿခံေျမအတုိင္ပင္ခံလုပ္ငန္း JLL က ထုတ္ျပန္
တဲ့ City Momentum Index မွာေတာ့ စီးပြားေရးအရတက္ၾကြမႈရွိတဲ့ ႏိုင္ငံတကာက ၿမိဳ႕ႀကီး ၁၃၁ ၿမဳိ႕ရဲ႕ ၿမိဳ႕ျပစီးပြားေရးနဲ႔ 
အိမ္ၿခံေျမေစ်းကြက္ေတြ အလ်င္ျမန္ဆုံး အရွိန္နဲ႔တိုးတက္ေနမႈေတြကို ခြဲျခားထုတ္ေဖာ္ထားပါတယ္။ 
အဆုိပါ ခြဲျခားထုတ္ေဖာ္မႈအရ ကမၻာ့စီးပြားေရးအရ တက္ၾကြမႈအေကာင္းဆံုး ၿမိဳ႕ ၂၀ စာရင္းမွာေတာ့ အိႏၵိယရဲ႕ Bengaluru 
က ထိပ္ဆုံးကရွိေနလ်က္ရွိပါတယ္။ ယင္းစာရင္းမွာေတာ့ ဗီယက္နမ္ၿမိဳ႕ေတာ္ဟႏြိဳင္းနဲ႔အတူ ဟိုခ်ီမင္းစီးတီး၊ ဖိလစ္ပိုင္ 
ၿမိဳ႕ေတာ္ မနီလာ၊ ထိုင္းရဲ႕ ၿမိဳ႕ေတာ္ ဘန္ေကာက္တုိ႔ ပါ၀င္ေနလ်က္ရွိပါတယ္။ ဒါ့အျပင္ ယခု JLL က ထုတ္ျပန္တဲ့ City 
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Momentum Index အရ ထိုင္းႏိုင္ငံ ဘန္ေကာက္ၿမိဳ႕ရဲ႕ စီးပြားေရးအရွိန္အဟုန္ဟာ ၿပီးခဲ့တဲ့ ၂ ႏွစ္တာအတြင္း 
တစ္ျဖည္းျဖည္းခ်င္း ျမင့္တက္လာေနခဲ့ေၾကာင္းလည္းသိရပါတယ္။ 
Source: https://www.bangkokpost.com/…/bangkok-among-worlds-20-most-… 

တ႐ုတ္ႏွင့္အေမရိကန္ကုန္သြယ္ေရး ညိႇႏိႈင္းမႈအဆင္ေျပခ့ဲပါက ကမၻာ့စေတာ့ရွယ္ယာတန္ဖိုးမ်ား 
ျမင့္တက္လာမည္ဟုသိရ 

ကမၻာ့ထိပ္တန္းစီးပြားေရးအင္အားႀကီးႏွစ္ႏုိင္ငံ ကုန္သြယ္ေရးဆိုင္ရာေဆြးေႏြးႏုိင္ေရးျပင္ဆင္ေနစဥ္ တ႐ုတ္ႏုိင္ငံ 
ထိပ္တန္းကုန္သြယ္ေရး ညိႇႏိႈင္းေရးမွဴးတစ္ဦးသည္ အေမရိကန္ႏုိင္ငံ ၀ါရွင္တန္သို႔ေရာက္ရွိလာေၾကာင္း တ႐ုတ္ႏုိင္ငံပုိင္ 
မီဒီယာက ဇန္န၀ါရီ ၂၉ ရက္ တြင္ ေဖာ္ျပခဲ့သည္။ အေမရိကန္ တရားေရးဌာနက တ႐ုတ္ႏုိင္ငံထိပ္တန္းနည္းပညာ 
ကုမၸဏီျဖစ္ေသာ ဟြာေ၀းအေပၚ စဲြခ်က္တင္လိုက္ခ်ိန္တြင္ ဗဟိုဘဏ္အႀကီးအကဲအပါအ၀င္ ဒုတိယ၀န္ႀကီးခ်ဳပ္ လ်ဴဟဲ 
ဦးေဆာင္ေသာကိုယ္စားလွယ္အဖဲြ႕သည္ ဇန္န၀ါရီ ၂၈ ရက္က အေမရိကန္ႏုိင္ငံသို႔ေရာက္ရွိလာခဲ့သည္။ 
တ႐ုတ္ႏုိင္ငံႏွင့္ အေမရိကန္ႏုိင္ငံတို႔ၾကား ယာယီကုန္သြယ္ေရးသေဘာတူညီမႈကာလမွာ တစ္လသာက်နရ္ွိေတာ့ေၾကာင္း 
သိရသည္။ အေမရိကန္သမၼတ ေဒၚနယ္ထရမ့္ႏွင့္ တ႐ုတ္သမၼတရွီက်င့္ဖ်င္တုိ႔၏ ကုန္သြယ္ေရးဆိုင္ရာ လြန္ဆဲြမႈသည္ 
ကမၻာ့စီးပြားေရးကို မ်ားစြာထိခိုက္ေစေၾကာင္း စီးပြားေရးပညာရွင္မ်ားကေျပာသည္။ အေမရိကန္သမၼတ တ႐ုတ္ 
ကိုယ္စားလွယ္အဖဲြ႕ႏွင့္ ႏွစ္ရက္ၾကာေတြ႕ဆုံေဆြးေႏြးသြားမည္ျဖစ္ေၾကာင္း အေမရိကန္အရာရွိမ်ားကေဖာ္ျပခဲ့သည္။
ႏွစ္ဖက္ ညႇိႏိႈင္းေဆြးေႏြးမႈသည္ ေအာင္ျမင္မႈအခြင့္အလမ္းရရွိႏုိင္သလို ထင္သလိုျဖစ္မလာႏုိင္ဟုလည္း ေဖာ္ျပခ်က္မ်ား 
ရွိေနရာ အကယ္၍ ႏွစ္ဖက္အဖဲြ႕အစည္းအေနျဖင့္ နားလည္မႈတစ္စံုတစ္ရာကိုသာ ရရွိခဲ့မည္ဆိုပါက ကမၻာ့စေတာ့ရွယ္ယာ 
တန္ဖုိးမ်ား ျမင့္တက္လာမည္ျဖစ္ေၾကာင္း သိရသည္။  
Source: https://www.facebook.com/MYANMAALINNNEWS/posts/2216321005275062?__tn__=K-R 

တ႐ုတ္-အာဆီယံကုန္သြယ္မႈ တိုးတက္ျခင္းက မေလးရွားပုိ႔ကုန္လုပ္ငန္း႐ွင္ေတြအတြက္ 
အခြင့္အလမ္းေကာင္းမ်ားရရိွေစ 

အေ႐ွ႕ေတာင္အာ႐ွ ႏိုင္ငံမ်ားအသင္း (အာဆီယံ) နဲ႔ တ႐ုတ္အၾကားကုန္သြယ္မႈပုိင္း တိုးတက္လာေနျခင္းက မေလး႐ွား 
ပို႔ကုန္တင္ပုိ႔ သူေတြအတြက္ကေတာ့ အခြင့္အလမ္းေကာင္းေတြျဖစ္ေပၚေစလ်က္ရွိေၾကာင္းသိရပါတယ္။ 
ယင္းအေျခအေနေၾကာင့္ မေလးရွား ပို႔ကုန္တင္ပုိ႔သူေတြအေနနဲ႔ ႀကီးမားတဲ့ တ႐ုတ္ေစ်းကြက္ဆီ ၀င္ေရာက္ႏိုင္မယ့္အခြင့္အ 
လမ္းေကာင္းတစ္ရပ္ ရရွိေနလ်က္ရွိေၾကာင္း တ႐ုတ္နဲ႔အာဆီယံဆိုင္ရာ မေလးရွားအေျခစုိက္စီးပြားေရးအဖြဲ႕အစည္း CABA 
ကထုတ္ျပန္ပါတယ္။ 
အာဆီယံရဲ႕ တ႐ုတ္နဲ႔အၾကား ကုန္သြယ္မႈဟာဆုိရင္ ဥေရာပသမဂၢ၊ အေမရိကန္တုိ႔နဲ႔ ယွဥ္ပါက စံခ်ိန္တင္ ပုိမိုျမင့္မားတဲ့ 
တိုးတက္မႈေတြရရွိထားေၾကာင္းလည္း CABA ရဲ႕ ဥကၠဌ Lim Gait Tong က ေျပာသြားပါတယ္။ ဒါေၾကာင့္ ခုဟာကေတာ့ 
မေလး႐ွားပို႔ကုန္ လုပ္ငန္း႐ွင္ေတြအတြက္ အခြင့္အလမး္ျဖစ္ပါတယ္ဆုိၿပီး ၎ကေျပာသြားပါတယ္။ 
CABA ကေတာ့ တ႐ုတ္နဲ႔ အာဆီယံေဒသအတြင္းက ကုန္သည္ႀကီးမ်ားအသင္းေတြ၊ စက္မႈလုပ္ငန္းအဖြဲ႕အစည္းေတြ၊ 
ကုန္သြယ္ေရးအဖြဲ႕အစည္းေတြ၊ လုပ္ငန္းေတြအၾကားပိုမုိ ဆက္သြယ္ပူးေပါင္းႏိုင္ေရး ခ်ိတ္ဆက္လုပ္ေဆာင္ေပးေန
တဲ့အဖြဲ႕တစ္ခုလည္း ျဖစ္ပါတယ္။ 
Source: http://www.xinhuanet.com/…/asiap…/2019-01/28/c_137781755.htm 
ဂ်ပန္ယန္းႏွင့္ တရုတ္ယြမ္ေငြတုိ႔ကုိ ေငြေပးေခ်မႈႏွင့္ စာရင္းရွင္းလင္းမႈမ်ားေဆာင္ရြက္ႏုိင္သည့္ ေငြေၾကးမ်ားအျဖစ္ 

သတ္မွတ္ 
 
ဂ်ပန္ယန္း (Japanese Yen) ႏွင့္ တရုတ္ယြမ္ (Chinese Yuan-
RMB)  တုိ႔ကုိ ႏိုင္ငံတကာ ေငြေပးေခ်မႈႏွင့္ စာရင္းရွင္းလင္း 
မႈမ်ား ေဆာင္ရြက္ႏိုင္သည့္ ေငြေၾကးမ်ားအျဖစ္ သတ္မွတ္ 
ခြင့္ျပဳလိုက္သည္ဟု ျမန္မာ ႏိုင္ငံေတာ္ဗဟုိဘဏ္က ဇန္နဝါရီလ 

၃၀ ရက္ (ယေန႔) တြင္ ညႊန္ၾကားခ်က္အမွတ္ (၄ / ၂၀၁၉) ကို ထုတ္ျပန္လုိက္သည္။ 
ႏိုင္ငံတကာေငြေပးေခ်မႈ၊ စာရင္းရွင္းလင္းမႈမ်ားႏွင့္ နယ္စပ္ကုန္သြယ္ေရးတြင္ ေငြေပးေခ်မႈ ဖြံ႔ၿဖိဳးတုိးတက္ေစရန္ ရည္ရြယ္ၿပီး 
ႏိုင္ငံျခားသုံးေငြမ်ား ေရာင္းဝယ္ေဖာက္ကားသည့္ လုပ္ငန္း (Authorized Dealer-AD) လုိင္စင္ရဘဏ္မ်ားတြင္ ဂ်ပန္ယန္း 
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(Japanese Yen) ႏွင့္ တရုတ္ယြမ္ (Chinese Yuan-RMB) တုိ႔ကုိ ႏိုင္ငံတကာ ေငြေပးေခ်မႈႏွင့္ စာရင္းရွင္းလင္းမႈမ်ား 
ေဆာင္ရြက္ခြင့္ျပဳလိုက္သည္ဟု ထုတ္ျပန္ခ်က္တြင္ ေဖာ္ျပထားသည္။ 
သုိ႔ေသာ္ အဆုိပါ ေငြေၾကးႏွစ္ရပ္အား ႏိုင္ငံတကာာေငြေပးေခ်မႈႏွင့္ စာရင္းရွင္းလင္းမႈမ်ားေဆာင္ရြက္ရန္ AD လုိင္စင္ရ 
ဘဏ္မ်ားအခ်င္းခ်င္းသာ အျပန္အလွန္ စာရင္းဖြင့္လွစ္ျခင္းႏွင့္ စာရင္းရွင္းလင္းျခင္းတုိ႔ကုိ ေဆာင္ရြက္ခြင့္ရွိၿပီး လူပုဂၢိဳလ္ 
တစ္ဦးခ်င္း (သုိ႔မဟုတ္) တရားဝင္အဖြဲ႔အစည္းမ်ားအတြက္ ေငြစာရင္းဖြင့္လွစ္ေဆာင္ရြက္ခြင့္မျပဳေၾကာင္း ထုတ္ျပန္ 
ခ်က္တြင္ ေဖာ္ျပထားသည္။ 
ေနျပည္ေတာ္တြင္ ႏွစ္ရက္ၾကာ က်င္းပျပဳလုပ္ခဲ့သည္ Invest Myanmar Summit 2019 ပြဲ ျပင္ပတြင္ တရုတ္ႏိုင္ငံမွ 
လုပ္ငန္းရွငတစ္ဦးက အေမရိကန္ေဒၚလာကုိသာ ၾကားခံသုံးေနရသည့္အတြက္ အဆင္မေျပမႈမ်ား ရွိေနေၾကာင္း၊ စေနႏွင့္ 
တနဂၤေႏြ ဘဏ္ပိတ္ရက္မ်ားတြင္ ေငြလဲရာတြင္လည္း အဆင္မေျပေၾကာင္း ဝန္ႀကီးဦးေသာင္းထြန္းကုိ ေမးျမန္းရာတြင္ 
ဝန္ႀကီးက စီစဥ္ေဆာင္ရြက္ေပးမည္ဟု ျပန္လည္ေျဖၾကားခဲ့ၿပီးေနာက္ပိုင္း ဗဟိုဘဏ္မွ ယခုကဲ့သုိ႔ ထုတ္ျပန္ခ်က္ထြက္ေပၚ 
လာျခင္းျဖစ္သည္။ 
Source: http://www.etrademyanmar.com.mm/NewsDetails.aspx?News=%2019981 
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